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REFERAT 

Skolebestyrelses 3. møde torsdag, den 14.11. kl. 19.00 –21.30 på lærerværelset 
 

 
 

Nr. Emne Bemærkninger 

 Godkendelse af referat af møde 
26.august 2013 

Referat godkendt med følgende bemærkninger:  
Henning har færdiggjort kvalitetsrapporten og den 
er sendt op. 
I forhold til punktet tysk/fransk: Ledelsen lovede på 
sidste møde at kigge på om der er ressource næ-
ste skoleår til at hæve timetallet. Bestyrelsen op-
fordres til at spørge ind til det i forbindelse med 
kommende timefordelingsplan. 
Ang. Retningslinjer: Vi har valgt at udskyde punk-
terne om mobiler og tablets. 
APV: Er den tilgængelig? Den er stadig i proces. 
Vores svar om hvordan vi har arbejdet med på-
buddet er godkendt.  

 Mad, måltid og bevægelse: Kom-
munen har haft kick-off og vi skal 
udarbejde retningslinjer til efterlevel-
se. 

Der er lige kommet en ny revideret udgave af 
Gladsaxe kommunes politik på området mad, mål-
tid og bevægelse. Der var kickoff i sidste uge. Ud 
fra dette skal skolen lave retningslinjer. Lige nu er 
det maden, der er fokus på. Punkterne om måltidet 
og bevægelsen bliver skrevet ind senere. Vi ved, 
at det med bevægelse kommer også i forbindelse 
med reformen. Så de punkter er udskudt til senere 
drøftelse.  
Drøftelserne gav anledning til følgende spørgsmål: 
Hvordan er kantinen tænkt ind i forhold til de små i 



indskolingen? Lige nu har kantinen ikke kapacitet 
til et øget kundegrundlag. Men det kunne være en 
god målsætning.  
 
Jonathan spurgte ind til hvorfor de store elever 
ikke må gå i Rema. Skolen har tilsyn med eleverne 
så derfor må de ikke forlade skolen. Der ligger en 
kommunikationsopgave i at få det ud til eleverne. 
 

 Styrelsesvedtægter 2010 – skolens 
ledelse og bestyrelse skal udarbejde 
retningslinjer og principper til efter-
levelse. Vi starter med at se på pri-
vate penge og sponsorater. 

Private penge: 
Retningslinjer er udarbejdet. 
Skolen må ikke indkræve penge af forældrene, for 
at gennemføre under visning. Undervisning skal 
planlægges indenfor de økonomiske rammer der 
er. 
 
Drøftelsen på møde gav anledning til følgende 
spørgsmål: 
 
Hvad kan man bruge klassekasserne bruges til? 
 
Vi tager punktet op igen til næstemøde og så har vi 
inden da undersøgt  hvad man må bruge klasse-
kasserne til? 
 
Punkt til næste møde: Forældrebetaling i forbin-
delse med udlandsrejser.  
 
Sponsorater: 
Hvis der kommer nogle og vil sponsorere os tager 
vi stilling til det. 
 

 Valg af medlemmer til Stengård 
Fonden. 

Stengård Fonden burde være lovlig ifht private 
penge, men for at være sikker undersøger vi det 
nærmere. 
 
Det har endnu ikke været oppe i elevrådet.  
Vi udskyder valget til næste gang og så er de for-
skellige repræsentationer fundet 

 Økonomi Vi har meget bevågenhed på vikarbudget. Hver 
uge er der møde i ledelsen om budgettet holder. 
Det gør det. Vi afsætter flere penge til vikar næste 
år. 
 
Med mindre der kommer en uventet regning så 
holder det samlede budget.  
 
Vi har mistet nogle elever, så derfor for vi ikke fuldt 
glæde af den nye budgetmodel. 
 
Vi drøftede proceduren for når elever flytter til an-
dre skoler. Vi får som afgivende skole ikke auto-
matisk besked når elever flytter til andre skoler. 
 
Vi tager altid kontakt til den afgående skole, når vi 
modtager elever fra andre skoler. 



 
Vi undersøger mulighederne for at lave en proce-
dure for udmeldelse af eleverne. Siv kigger på et 
par spørgsmål vi evt. kunne stille forældrene hvis 
de flytter deres barn. 
 
Vi undersøger om der er en procedure i forvaltnin-
gen hvor vi bedre kunne følge op på elevflytninger. 

 Heldagsmøde 11. januar 2014 Sæt kryds i kalenderen d. 11. januar kl. 9-15 hvor 
vi holder heldagsmøde for skolebestyrelsen med 
emnet: skolereform. 
 Anders og Siv deltager i landsmødet i skole og 
forældre i weekenden. 
Line holdt oplæg bl.a. om tidsplanen for implemen-
tering af skolereformen, som vi vedhæfter refera-
tet. 

 Værdigrundlag, konkretisering (30 
minutter): 

 Punkt 6: Stengård Skole 
bygger på fællesskab og 
stærk lokal forankring samt 
engagement fra forældrene 
gennem aktiv deltagelse i 
skolens liv gennem skolefor-
løbet 

 Punkt 7: Stengård Skole er 
kendetegnet ved en grund-
læggende interesse i re-
spekt for kultur og tradition 

Brainstorm… 
 
Det betyder at: 

 Fælles samlinger i aulaen med bl.a. sang 

 Fællessang i indskolingen månedligt 

 Dimission 

 Sidste skoledag 

 Stengårdsmarked 

 Fælles spisning 

 Sommerfest i SFO 

 Juleafslutning i SFO 

 Forældrefester 

 Opbakning fra forældrene 

 Lyst til at være på skolen (forældre) 

 Lege/venskabsgrupper 

 Omlagte uger i skolen 

 Omlagte uger i SFO 

 Årlige teater i 2. og 3. klasserne 

 Udskolingens karneval 

 Luciaoptog 

 Børnekor på plejehjem 

 0.klasserne på havebesøg 

 Brug af natur og sejlklubben 

 Biografture i SFO 

 Featureuge 

 Japanbesøg 

 Venskabsskole, Japan-udveksling 

 Stor forældretilslutning/-opbakning til klas-
semøder, etc., stor lyst til 
at deltage aktivt 

 Forældreinteresse for elevernes læring 

 Bedsteforældredage 

  
Værdigruppen arbejder videre med disse dots. 

08 Meddelelser    
a) eleverne                         
b) lærere og pædagoger  
c) ledelsen 

Eleverne: Vi havde elevrådsmøde for ca. 1½ må-
ned siden: Der blev bl.a. snakket om kantinema-
den. Det hele blev samlet sammen og sendt videre 
til kantineudvalget. 



IT-vejlederen har været på et møde og informere 
om computerstandard. 
De store elever spørger: Skal der nye sneregler? 
Svaret er: Nej. Skolen kan ikke bakke op om, at de 
små bliver kanøflet. 
 
Lærere/pædagoger: Det går godt. Der er lidt syg-
dom i øjeblikket. 
7. er på jobsnuseren på Ungdomsskolen. 
Der er omlagte uger lige om lidt og der er gang i 
forberedelserne til det. 9. klasserne laver projekt-
opgaver ellers er der en bred vifte af alt muligt på 
hele skolen. Teater, gøgl og satire, optrædning i 
byen med cupzones. 
Der er mange skole/hjemsamtaler i øjeblikket. 
Vi glæder os rigtig meget til at få nye leder. 
 
Det gamle personalerum i SFO’en er lavet om til 
café, som også fungerer som lukkerum. Der er 
lavet nyt personalerum i lokale 17, som ligger over-
for cafeen. Det fungerer godt med det nye lukke-
rum. 
 
Ledelsen: 
Der har været evaluering af alle skoleprojekter i 
kommunen på GPV. Det var arrangeret som work-
shops, hvor alle skoler viste deres projekter. Vi var 
meget inspireret af projektet med ”gåbusser” på 
Grønnemose skole.  
LUR (Lokalt Udviklings Råd) indstiller til, at næste 
skoleprojekt er udskoling og ungdomsmiljøer. Det 
skal præsenteres for alle og derefter skal der hen-
tes inspiration både indefra og udefra 
 
Vi havde først fået meldt ud fra forvaltningen, at vi 
som skole fik del af lockout midlerne og at de var 
øremærket: IT til personligt brug for eleverne. Så 
meldte forvaltningen ud, at vi skulle lave en pro-
jektbeskrivelse for at få pengene. Og nu er penge-
ne igen trukket tilbage for nu kommer der en fælles 
kommunal strategi på området. 
 
Skolens IT-plan er pt. sat på standby indtil vi ved 
mere om kommunens IT strategi 
 
Ledelsen er rigtig optaget af kravet om arbejds-
pladser ved øget tilstedeværelse. 
 

09 Eventuelt Hvad foregår der på boldbanen? Der lægges fjern-
varme. 
 
Dinah undersøger nærmere om Gåbusser. 
 
Er alle skoler lukket på valgdagen? Ja, men 
SFO’en er åben. 
 



Bent Greve stiller ikke op til byrådet. Han deltager i 
vores decembermøde.  

 
 
Dinah Peetz og Line Rask 
 
     


